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§ 121 Anmälan av inkomna skrivelser 
 
Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 7 maj 2024. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Kommunstyrelsen lägger informationen om inkomna skrivelser till handlingarna. 
 
Anmälningar 

• STK24221692  Cirkulär 24:20 Begäran om utlämnande av allmän handling, 
novemberstatistiken 

• STK-2023-191-23  Förordnande av ledamot i Malmö/Lunds djurförsöksetiska 
nämnd 

• STK24222579  Cirkulär 24:23 - 2024 års ekonomiska vårproposition samt 
• STK24222622  Cirkulär 24:03 Bilaga 4 Avsiktsförklaring gällande löneavtalet 
• STK24222621  Cirkulär 24:03 Bilaga 5 Avsiktsförklaring avseende översyn av 

arbetstidsreglerna 
• STK24222620  Cirkulär 24:03 Bilaga 6 Avsiktsförklaring om 

kompetensförsörjning av välfärden 
• STK24222619  Cirkulär 24:03 Bilaga 7 Avsiktsförklaring om friskfaktorer i 

välfärden 
• STK24222618  Cirkulär 24:03 Huvudöverenskommelse om lön m.m. - HÖK 

24 med OFRs förbundsområde Lärare 
• STK24222616  Cirkulär 24:03 Bilaga 1 HÖK 24 OFR Lärare 
• STK24222615  Cirkulär 24:03 Bilaga 2 Bilaga M 
• STK24222614  Cirkulär 24:03 Bilaga 3 Redogörelsetext HÖK 24 Lärare 
• STK24222673  Cirkulär 24:03 Bilaga 3 Avsiktsförklaring gällande löneavtalet 

Kommunal 
• STK24222672  Cirkulär 24:06 Bilaga 2 Redogörelsetext HÖK 24 Kommunal 
• STK24222669  Cirkulär 24:06 Bilaga 7 Överenskommelsen om handläggning 

av dispenser för arbete som regleras av bilaga R 
• STK24222668  Cirkulär 24:06 Bilaga 6 Avsiktsförklaring om friskfaktorer i 

välfärden 
• STK24222671  Cirkulär 24:06 Bilaga HÖK 24 Kommunal 
• STK24222670  Cirkulär 24:06 HÖK 24 Kommunal 
• STK24222667  Cirkulär 24:06 Bilaga 5 Avsiktsförklaring om 

kompetensförsörjning av välfärden 
• STK24222666  Cirkulär 24:06 Bilaga 4 Avsiktsförklaring gällande arbetstid 
• STK24222921  Cirkulär 24:09 Överenskommelse om Lön och 

anställningsvillkor för personlig assistent och anhörigvårdare – PAN 24 med 
Svenska Kommunalarbetareförbundet 

• STK24222919  Cirkulär 24:09 Bilaga 1 PAN 24 
• STK24222918  Cirkulär 24:09 Bilaga 2 Redogörelsetext PAN 24 
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§ 122 Redovisning av delegationsbeslut

Sammanfattning 
Enligt kommunallagen kapitel 6 § 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i 
vissa ärenden, så kallad delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en 
ledamot, eller en tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens 
delegationsordning. Alla beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på 
nästkommande sammanträde. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut.

Beslutsunderlag 

• Sammanställning delegationsbeslut KS 240410
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§ 123 Remiss Finansdepartementet - Slutbetänkande En reform för
datadelning (SOU 2023:96) 

STK-2024-300 

Sammanfattning 
Malmö stad har av Finansdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
betänkandet En reform för datadelning (SOU 2023:96). Yttrandet ska ha kommit in till 
Finansdepartementet senast den 3 maj 2024. Betänkandet avser styrning och reglering av 
interoperabilitet vid datadelning. Interoperabilitet vid datadelning definieras som förmågan 
att tillhandahålla eller ta del av data genom systemstöd som kan interagera med varandra. 

Utredningen anser att det ska vara ett politiskt mål att offentlig förvaltnings mest angelägna 
datadelning ska vara fullt interoperabel senast år 2030. I betänkandet föreslås bland annat 
att styrning för att uppnå interoperatibilitet vid datadelning ska samlas i en ny lag benämnd 
lagen om den offentliga förvaltningens interoperatibilitet. Syftet är att skapa grundläggande 
förutsättningar för datadelning som utgår från ett sammanhängande regelverk och avser 
hela offentlig verksamhet. Förslaget innebär vidare att offentlig förvaltning ska använda 
nationella interoperabilitetslösningar som meddelas genom föreskrifter och att 
Myndigheten för digital förvaltning (Digg) ska ansvara för att ta fram 
interoperabilitetslösningar. 

Malmö stad ställer sig i huvudsak positiv till utredningens förslag och anser att 
framtagandet av ett sammanhållet regelverk avseende interoperabilitet vid datadelning 
främjar digitaliseringsarbetet. 

Förslaget är att kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till
Finansdepartementet.

Beslutsgång 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 1. 

Beslutet skickas till
Finansdepartementet 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240415 §174 Remiss Finansdepartementet -

Slutbetänkande En reform för datadelning (SOU 2023:96)
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240415 Remiss från Finansdepartementet -  En reform
för datadelning (SOU 2023:96)

• Förslag till yttrande KSAU 240415 Remiss Finansdepartementet - Slutbetänkande
En reform för datadelning (SOU 2023:96)

• Remiss Finansdepartementet - Slutbetänkande En reform för datadelning (SOU
2023:96)

• En reform för datadelning (SOU 2023:96)
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§ 124 Återrapportering från Kraftsamling Herrgården av verksamheten
2023 

STK-2023-1514 

Sammanfattning 
Under 2021 beslutade kommunstyrelsen (KS 210818 § 274) om att ingå ett idéburet 
offentligt partnerskapsavtal (IOP) rörande Kraftsamling Herrgården (STK-2021-567) för 
perioden 2021–2023. Partnerskapet innefattar förutom kommunstyrelsen även 
kulturnämnden, fritidsnämnden, Rädda Barnen, Tillsammans i Förening (TiF) och Malmö 
universitet (Institutionen för urbana studier). Enligt beslutet ska stadskontoret återkomma 
med en rapport från Kraftsamling Herrgården årligen under avtalsperioden. I detta ärende 
finns en rapport av den verksamhet som skett inom ramen för IOP-avtalet 2023. 
Partnerskapet syftar till att verka för att Herrgården och Rosengård ska vara en 
välkommande, trygg och attraktiv del av Malmö, stärka barn och ungas rättigheter i enlighet 
med barnkonventionen samt stärka lokala Malmöbors egenmakt och öka möjligheterna att 
påverka i frågor som rör området och dess utveckling 
Stadskontoret gör bedömningen att arbetet skett i enlighet med de prioriteringar som gjorts 
i avtalet och föreslår därför kommunstyrelsen att godkänna rapporteringen och lägga den 
till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner årsrapport från Kraftsamling Herrgården och
lägger den till handlingarna.

Beslutsgång 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 2. 

Beslutet skickas till
Fritidsnämnden 
Kulturnämnden 
Malmö Universitet, Institutionen för urbana studier 
Tillsammans i Förening 
Rädda Barnen, Region Syd 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §198  Återrapportering från Kraftsamling

Herrgården av verksamheten 2023
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Återrapportering från Kraftsamling Herrgården

av verksamheten 2023
• Kraftsamling Herrgården Slutrapport 2023
• Bilaga Statistik Herrgården, Rosengård, Malmö 2013-2022
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• Bilaga Effektmätningsramverk
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§ 125 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö –
Slutrapport 

STK-2023-602 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade i oktober 2020 att inrätta en tillväxtkommission för ett 
inkluderande och hållbart Malmö. Tillväxtkommissionen initierade sitt arbete i mars 2021. 
Efter drygt två års arbete överlämnade Tillväxtkommissionen i maj 2023 sin slutrapport till 
kommunstyrelsen. I juni 2023 fattade kommunstyrelsen beslut om att sända slutrapporten 
på remiss till stadens nämnder och helägda bolag. I föreliggande ärende presenteras 
inkomna yttranden över kommissionens slutrapport samt stadskontorets bedömning och 
förslag på arbete framåt. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige uppmanar stadens nämnder och bolag att beakta relevanta
delar av Tillväxtkommissionens slutrapport i sitt fortsatta arbete för inkluderande
och hållbar tillväxt i Malmö.

2. Kommunfullmäktige uppmanar stadsbyggnadsnämnden att, tillsammans med
berörda nämnder, utreda frågan om flexibla detaljplaner och mångfald i
användning av byggnader och lokaler.

3. Kommunfullmäktige uppmanar arbetsmarknads- och socialnämnden att,
tillsammans med berörda nämnder, utreda förutsättningarna för
försöksverksamhet i Malmö för arbetsmarknadsreformer.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att inarbeta relevanta delar av
Tillväxtkommissionens slutrapport i förslag till nytt näringslivsprogram för
Malmö

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att, tillsammans med berörda
förvaltningar och bolag, möjliggöra för fler testbäddar och
demonstrationsmiljöer i Malmö.

3. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att undersöka förutsättningarna för
ett aktivt påverkansarbete för att möjliggöra användningen av statliga
investeringsfonder och forskningsfonder i gränsregioner.

4. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att, tillsammans med berörda
förvaltningar, utreda frågan om en aktiv förmedling i Malmö av jobb i Danmark.
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5. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att, tillsammans med berörda
förvaltningar, utreda möjligheten att teckna sociala överenskommelser mellan
Malmö stad och näringslivets aktörer i Malmö.

6. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att återkomma till kommunstyrelsen
under 2025 med rapportering om arbetet.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar att beslutspunkt 1, 2 och 4 i kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut ska beslutas av kommunfullmäktige. 

Helena Nanne (M) yrkar även att lägga till följande punkter läggs till i beslutet: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Kommunfullmäktige uppdrar åt arbetsmarknads- och socialnämnden att öka

fokus på matchningsinsatser inom ramen för kommunens arbete med
arbetslösa,

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt arbetsmarknads- och socialnämnden att
säkerställa att de kommunala arbetsmarknadsanställningarna i större utsträckning
utgörs av ordinarie arbetsuppgifter utförda på ordinarie arbetsplatser,

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt grundskolenämnden och gymnasie- och
vuxenutbildningsnämnden att stärka studie- och yrkesvägledningen för att
förbättra matchningen mellan elevers utbildningsval och kompetensbehoven på
arbetsmarknaden,

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att
utvärdera hur väl SFI fungerar i Malmö

Kommunstyrelsen föreslås att för egen del besluta 
1. 

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att, tillsammans med berörda nämnder, 
fortsätta arbetet med att förbättra det lokala företagsklimatet och förenkla regelverk 
för företagare, 

2. 
Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att, tillsammans med berörda 
förvaltningar, Öka omfattningen av funktionsupphandling inom Malmö stad, för att 
främja innovation och hållbarhet. 

Emma-Lina Johansson (V) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande om att ärendet ska 
beslutas av kommunfullmäktige. 
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Emma-Lina Johansson (V) yrkar också att kommunfullmäktige ska avslå övriga 
beslutspunkter och att kommunfullmäktige beslutar att lägga slutrapporten till 
handlingarna. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till Helena Nannes (M) första yrkande om att beslutspunkt 
1, 2 och 4 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut ska beslutas av 
kommunfullmäktige. 

Magnus Olsson (SD)  yrkar också att följande punkter läggs till i beslutet: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige uppdrar åt arbetsmarknads- och socialnämnden att utreda
möjligheterna att öka fokuset på matchningsinsatser inom ramen för
kommunens arbete med arbetslösa.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt arbetsmarknads- och socialnämnden att
säkerställa att inskrivna på den kommunala arbetsmarknadsavdelningen hänvisas
till den utbildningsform som bäst passar deras förutsättningar.

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att öka fokuset på
kombinationsinsatser, där språkträning kombineras med andra insatser.

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt grundskolenämnden att säkerställa framtagandet
och uppföljningen av individuella studieplaner och särskilda åtgärdsplaner.

5. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda skolnämnder att kartlägga vilka stöd- 
och hjälpinsatser som används och utvärdera detta kontinuerligt.

6. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda skolnämnder att arbeta med
övergripande målsättningar att alla unga ska påbörja och fullfölja
gymnasieskolan.

7. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att stärka studie- och
yrkesvägledningen för att förbättra matchningen mellan elevers utbildningsval
och kompetensbehoven på arbetsmarknaden.

8. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att verka för att avsätta särskild
undervisningstid för arbetslivskunskap.

9. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att verka för en organisering
av en styrgrupp med representanter från arbetslivet för att verka för att utbudet
av utbildningar inom gymnasieskolan återspeglar arbetsmarknadens behov.

10. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att erbjuda fler unga i
gymnasieåldern möjligheten till APL i kombination med teoretiska studier i
individuellt anpassade former.
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11. Kommunfullmäktige uppdrar åt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att
inrätta en funktion med övergripande ansvar som lärlingssamordnare för
gymnasieskolorna.

12. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att utreda möjligheten att
etablera lärcenter.

13. Kommunfullmäktige uppdrar åt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att
göra en extern utvärdering av hur väl SFI fungerar.

14. Kommunfullmäktige uppdrar åt samtliga nämnder att utveckla samverkan över
förvaltningsgränserna inom Malmö stad.

15. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnderna och skolnämnderna att följa
upp och utvärdera (inklusive externt) kommunala insatser.

16. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att i samråd med berörda
nämnder utreda möjligheterna att samla data centralt inom Malmö stad.

Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till Helena Nannes (M) första 
yrkande om att beslutspunkt 1, 2 och 4 i kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 
ska beslutas av kommunfullmäktige, men med ändringen att ordet "uppdra" i 
beslutspunkterna ersätts av order "uppmanar". 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på övriga yrkanden. 

Ordföranden konstaterar först att kommunstyrelsen har beslutat att bifalla Helena Nannes 
(M) första yrkande om att beslutspunkts 1 2, och 4 i kommunstyrelsens arbetsutskotts
förslag till beslut ska beslutas av kommunfullmäktige.

Ordföranden ställer därefter övriga förslag mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
bifaller övriga punkter enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och John Eklöf (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 3. 

Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 4. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 5. 

Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden 
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Grundskolenämnden 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Hälsa- vård och omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Revisorskollegiet 
Servicenämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 
Valnämnden 
Överförmyndarnämnden 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
MKB Fastighets AB 
MINC i Sverige AB 
Malmö Stadsteater AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Boplats Syd AB 
Stadskontoret, samtliga avdelningar 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §209  Tillväxtkommissionen för ett inkluderande

och hållbart Malmö – Slutrapport
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och

hållbart Malmö - Slutrapport
• Slutrapport maj 2023 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart

Malmö
• Bilagor till Slutrapport maj 2023 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och

hållbart Malmö
• Sammanställning av remissyttrande över Tillväxtkommissionens Slutrapport
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 231130 § 131
• Remissvar från hälsa-, vård och omsorgsnämnden
• Kulturnämnden beslut 231220 § 139
• Remissvar från kulturnämnden
• Servicenämnden 231129 § 94 med Särskilt yttrande (V)
• Remissvar från servicenämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 231130 § 342 med Särskilt yttrande (V),

(M) och (SD)
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 231127 § 121
• Remissvar från funktionsstödsnämnden
• Grundskolenämnden beslut 231129 § 181
• Remissvar från grundskolenämnden
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• Miljönämnden beslut 231114 § 186 med Reservation (V)
• Remissvar från miljönämnden
• Förskolenämnden beslut 231122 § 153 med Särskilt yttrande (M)
• Remissvar från förskolenämnden
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 231122 § 181
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
• Fritidsnämnden beslut 231121 § 176
• Remissvar från fritidsnämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231116 § 287 med Reservation (M+C) och Särskilt

yttrande (V)
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
• Överförmyndarnämnden beslut 231127 § 143
• Överförmyndarnämnden avstår från att yttra sig
• Tekniska nämnden beslut 231926 § 216
• Remissvar från tekniska nämnden
• Valnämnden beslut 230823 § 42
• Remissvar från valnämnden - avstår från att yttra sig
• Revisorskollegiet beslut 230830 § 93
• Remissvar från revisorskollegiet
• Remissvar Minc
• Remissvar MKB Fastighets AB
• Remissvar Parkering Malmö
• Remissvar från Boplats Syd
• Remissvar från VA SYD
• Beslut KS 230607 § 173 med särskilt yttrande (SD)
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§ 126 Samförvaltade stiftelser rapport 2023

STK-2024-698 

Sammanfattning 
Rapporten avseende de samförvaltade stiftelsernas kapitalförvaltning omfattar en 
beskrivning av utvecklingen av stiftelsernas förvaltade kapital under 2023 och det totala 
innehavets tillgångsfördelning per den 31 december 2023. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen godkänner rapporten för 2023 avseende de samförvaltade
stiftelsernas kapitalförvaltning och lägger den till handlingarna.

Beslutet skickas till
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §199  Samförvaltade stiftelser rapport 2023
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Samförvaltade stiftelser rapport 2023
• Styrelserapport Malmö stad samförvaltning 2023-12-31
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§ 127 Överföring av medel för införandet av en samordnad
uppföljningsfunktion avseende sociala villkor i avtal 

STK-2024-618 

Sammanfattning 
I december 2023 fattade kommunfullmäktige beslut om att ytterligare växla upp arbetet för 
att förhindra arbetsplatskriminalitet kopplat till stadens leverantörer. Kommunfullmäktige 
gav kommunstyrelsen två uppdrag: att inrätta en uppföljningsfunktion med fokus på 
uppföljning av sociala villkor i stadens avtal samt att tillsammans med servicenämnden, 
tekniska nämnden och miljönämnden samordna arbetet med uppföljning av sociala villkor i 
stadens avtal (KF 231221 §250).  

Samtidigt fattade kommunstyrelsen beslut om att beakta medel till såväl kommunstyrelsen 
som servicenämnden och tekniska nämnden för genomförandet i nämndsbudget under 
kommunstyrelsens anslag till förfogande. Genom detta ärende avropas medel i enlighet 
med beslut. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen utökar kommunstyrelsens kommunbidrag med 1 750 000
kronor för 2024 och med 3 500 000 kronor från och med 2025 med finansiering
ur kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering.

2. Kommunstyrelsen utökar servicenämndens respektive tekniska nämndens
kommunbidrag med vardera 500 000 kronor från och med 2024 med
finansiering ur kommunstyrelsens anslag till förfogande inom finansiering.

Beslutet skickas till
Servicenämnden 
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §208  Överföring av medel för införandet av en

samordnad uppföljningsfunktion avseende sociala villkor i avtal
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Överföring av medel för införande av en

samordnad uppföljningsfunktion avseende sociala villkor i avtal
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§ 128 Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av unga Malmöbors fritid

STK-2023-972 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2016 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en 
återkommande hållbarhetsrapport. Föreliggande rapport, framtagen i samverkan mellan 
stadskontoret, kultur- och fritidsförvaltningen, syftar till att öka kunskapen om unga 
Malmöbors möjligheter till en meningsfull och utvecklande fritid. Fokus är på det samlade 
kultur- och fritidsutbud som staden tillhandahåller eller subventionerar. Rapporten 
kartlägger skillnader i deltagande i och tillgång till kultur- och fritidsaktiviteter bland unga 
utifrån kön, svensk eller utländsk bakgrund, socioekonomi samt beroende på var man bor. 
Med utgångspunkt i analyserna diskuteras vad som kan utvecklas för att i högre grad 
uppfylla de målsättningar som styr stadens arbete kring kultur och fritid. Det handlar bland 
annat om att fortsätta arbetet med att utveckla utbudet av fritidsaktiveter och öka tillgången 
till kompensatorisk verksamhet för de barn staden inte når idag. 

Parallellt med uppdraget att ta fram denna rapport har stadskontoret initierat ett 
utvecklingsarbete som kommer resultera i en plattform på Komin och malmo.se. 
Plattformen kommer samla stadens egna analyser kopplade till de Globala målen, länka till 
ett digitalt verktyg som samlar statistik kopplad till målen, men också samla relevanta 
styrdokument för Malmö stads arbete med hållbar utveckling. Syftet med plattformen är 
dels att ge stöd till förvaltningar och bolag, dels att kommunicera Malmö stads väg mot 
ökad hållbarhet till medborgare och andra intressenter. De samlande analyser som 
publiceras kommer till form och innehåll att motsvara de hållbarhetsrapporter som tidigare 
tagits fram. Stadskontorets bedömning är att plattformen och det digitala verktyget 
tillsammans kommer att stärka stadens möjlighet att följa upp, samordna och utveckla 
arbetet med Agenda 2030 och de Globala målen. Stadskontoret föreslår att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna rapporten, översända 
den för kännedom till samtliga nämnder och bolag samt att ge kommunstyrelsen i uppdrag 
att fortsätta vidareutvecklingen av hållbarhetsrapporteringen mot en webbaserad plattform 
och digitalt verktyg där hållbarhetsuppföljningen sker kontinuerligt. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till stadskontoret för att, i samråd med
berörda nämnder, ta fram konkreta förslag för att främja en mer jämlik tillgång
till en meningsfull och utvecklande fritid för stadens barn och unga, med
utgångspunkt i forskning och beprövad erfarenhet.

Beslutsgång 
Helena Nanne (M) yrkar att ärendet ska återremitteras till stadskontoret för att, i samråd 
med berörda förvaltningar, ta fram konkreta förslag för att främja en mer jämlik tillgång till 
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en meningsfull och utvecklande fritid för stadens barn och unga, med utgångspunkt i 
forskning och beprövad erfarenhet. 

Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 

Magnus Olsson (SD) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 

Emma-Lina Johansson (V) instämmer i Helena Nannes (M) yrkande om återremiss. 

Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till Helena Nannes (M) yrkande om 
återremiss, med ändringen att samråd ska ske med berörda nämnder. 

Ordföranden konstaterar att endast ett förslag till beslut föreligger och finner att 
kommunstyrelsen har beslutat att återremittera ärendet till stadskontoret för att, i samråd 
med berörda nämnder, ta fram konkreta förslag för att främja en mer jämlik tillgång till en 
meningsfull och utvecklande fritid för stadens barn och unga, med utgångspunkt i 
forskning och beprövad erfarenhet. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §212  Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av

unga Malmöbors fritid
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av

unga Malmöbors fritid
• Hållbarhetsrapport - En fördjupad analys av unga Malmöbors fritid
• Synpunkter hållbarhetsrapport 2022 Arbetsmarknads- och socialförvaltningen
• Synpunkter hållbarhetsrapport 2022 Fastighets- och gatukontoret
• Synpunkter hållbarhetsrapport 2022 Funktionsstödsförvaltningen
• Synpunkter hållbarhetsrapport 2022 Stadsbyggnadskontoret
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§ 129 Redovisning av internationellt arbete 2023

STK-2023-1702 

Sammanfattning 
Malmö stads internationella arbete ställs varje år samman i en redovisning med hjälp av 
underlag som respektive förvaltning har i uppdrag att rapportera. Detta sker i enlighet med 
Policy för Malmö stads internationella arbete som är ett kommunövergripande 
styrdokument antagen av kommunfullmäktige 2016 (STK-2015-1008). Syftet med 
redovisningen är att tydliggöra nyttan med den internationella verksamheten i staden samt 
att ge en överblick över förvaltningarnas arbete med internationella projekt. Stadskontoret 
föreslår att redovisningen läggs till handlingarna. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige lägger den internationella redovisningen för 2023 till
handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 6. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240422 §189  Redovisning av internationellt arbete 2023
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Redovisning av internationellt arbete 2023
• Redovisning av internationellt arbete 2023
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§ 130 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot
rasism och för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla 
och förbättra samordningen på området 

STK-2023-138 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fick i kommunfullmäktiges budget för 2023 i uppdrag att, tillsammans 
med grundskolenämnden, arbetsmarknads- och socialnämnden och kulturnämnden, brett 
utreda formerna för stadens arbete mot rasism och för mänskliga rättigheter så att det 
utformas på ett sätt där staden ytterligare kan kraftsamla och förbättra samordningen på 
området. 

Budgetuppdraget har samordnats med utvecklingen av uppföljningen av stadens arbete 
med mänskliga rättigheter i årsredovisningen för 2023. Uppföljningen resulterade i en 
rapport om det systematiska arbetet för mänskliga rättigheter i Malmö stad. Denna rapport 
utgör en bilaga till årsredovisningen. Återrapporteringen av detta budgetuppdrag tar sin 
utgångspunkt i de slutsatser som presenteras i rapporten. I återrapporteringen redogörs för 
det fortsatta arbete som syftar till att förstärka samordningen av arbetet med mänskliga 
rättigheter och mot rasism i staden.  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen.

2. Kommunfullmäktige skickar återrapporteringen till stadens nämnder och helägda
bolag för beaktande i det fortsatta utvecklingsarbetet.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Anders Skans (V) yrkar att följande beslutspunkter läggs till i beslutet: 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
1. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att ta fram stadsgemensamma

processer, vägledningar och metodstöd i arbetet med antidiskriminering och
mänskliga rättigheter för att underlätta nämnders och bolags arbete med
antidiskriminering och mänskliga rättigheter.

2. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att ta fram en plan
för  kunskapshöjning kring andra målgrupper än barnets rättigheter, utifrån
exempelvis tillgänglighetsperspektiv och nationell minoritetslagstiftning, samt
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hur mänskliga rättigheter utgör en del av nämnders eller bolags uppdrag. 

3. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera och ta fram en plan
för hur ett systematiskt arbete med hbtqia+personers rättigheter ska ske och
återrapportera detta till kommunstyrelsen senast i december 2024.

4. Budgetprocessen framöver innehåller specifika kommunfullmäktigemål rörande
mänskliga rättigheter, jämställdhet och antidiskriminering då ambitionsnivåer och
prioriteringar behöver samordnas för att möjliggöra en framgångsrik
implementering.

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 7. 

Helena Nanne (M), John Eklöf (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 8. 

Magnus Olsson och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 9. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §202 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för

stadens arbete mot rasism och för mänskliga rättigheter för ytterligare kraftsamla &
förbättra samordningen på område

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för
stadens arbete mot rasism och för mänskliga rättigheter
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§ 131 Uppdrag budget 2023 - Inventera vilka modeller för internt köp och
sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera ändamålsenligheten 
för sådan styrmodeller 

STK-2023-140 

Sammanfattning 
I samband med beslut om budget 2023 beslutade kommunfullmäktige att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att, tillsammans med berörda nämnder och bolag, inventera 
vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera 
ändamålsenligheten av sådana styrmodeller för staden som helhet. I detta ärende 
återrapporteras genomförd inventering och utvärdering. Utvärderingen är sammanfattad i 
en rapport som innehåller förslag på fortsatta utredningar. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av budgetuppdrag 2023 om att
inventera vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt
utvärdera ändamålsenligheten för sådana styrmodeller.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att, utifrån redovisningen av
detta budgetuppdrag, återkomma med förslag på riktlinjer för intern prissättning.

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen, servicenämnden och tekniska
nämnden att utreda förutsättningarna att fullt ut tillämpa
självkostnadsprissättning på området interna markhyror.

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att utreda förutsättningarna att
fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning på området försäljning av
upphandlingstjänster.

5. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen och fritidsnämnden att utreda
förutsättningarna att fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning för
fritidsnämndens hyror för fritidsanläggningar mot grundskolenämnden och
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden.

6. Kommunfullmäktige uppdrar åt fritidsnämnden att utreda förutsättningarna att
fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning för fritidsnämndens grönyteskötsel mot
servicenämnden.

7. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen och tekniska nämnden att
utreda förutsättningarna att fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning för tekniska
nämndens hyresavtal gentemot övriga nämnder.

8. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden att utreda förutsättningarna att
fullt ut tillämpa självkostnadsprissättning inom servicenämndens
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verksamhetsområde kommunteknik. 

9. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden, grundskolenämnden och
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att utreda om helhetsansvaret för
skolmåltider bör ligga under en och samma nämnd.

10. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden, grundskolenämnden och
gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att utreda om helhetsansvaret för
skolskjuts bör ligga under en och samma nämnd.

11. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden och tekniska nämnden att
utreda om helhetsansvaret för drift- och underhåll av allmän platsmark bör ligga
under en och samma nämnd.

12. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen, tekniska nämnden och
Parkeringsövervakning i Malmö AB att utreda om helhetsansvaret för
parkeringsövervakning bör ligga under en och samma nämnd/bolag.

13. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden och tekniska nämnden att
utreda om helhetsansvaret för färdtjänst bör ligga under en och samma nämnd.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240415 §176  Uppdrag budget 2023 - Inventera vilka

modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera
ändamålsenligheten för sådan styrmodeller

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240415 Inventera vilka modeller för intern köp och sälj
som tillämpas i Malmö stad samt utvärdera ändamålsenligheten

• Rapport - Inventera vilka modeller för internt köp och sälj som tillämpas i Malmö
stad samt utvärdera ändamålsenligheten för sådana styrmodeller
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§ 132 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering
av nybyggnation gällande Bellevues nya förskola inom fastigheten 
Tage 12 

STK-2024-323 

Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Tage 12, Bellevues förskola, till en 
beräknad totalutgift om 73 mnkr. Färdigställandet bedöms till hösten 2026. Förskolan 
planeras för 98 platser varav 18 platser på en äventyrsavdelning. Förskolan byggs på 
befintlig detaljplan och ersätter tidigare förskola på samma fastighet som redan är riven. 

Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av
förskola inom fastigheten Tage 12, till en beräknad totalutgift om 73 mnkr, och
ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen.

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskott 
förslag till beslut.  

Anders Skans (V) yrkar att förskolan planeras för 80 barn. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 10. 

Helena Nanne (M), John Eklöf (M) och Anton Sauer (C) avser lämna in ett gemensamt 
särskilt yttrande, bilaga 11. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §210 med särskilt yttrande (M) Ansökan

förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande
Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 12
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning
genom investering av nybyggnation Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage
12

• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Bellevue
förskola inom fastigheten Tage 12

• Detaljplan DP5495
• Förskolenämnden beslut 240124 § 16  Reservation (V) och Särskilt yttrande (M)
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö
• Kartor och lokalisering Bellevue förskola Tage 12
• Livskostnadskalkyl Hyreskalkyl Bellevue fsk Tage 12 231101
• Ritningar Bellevue förskola Tage 12
• Stadsbyggnadsnämndens Riktlinjer Friytor vid förskolor och skolor
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen

26



§ 133 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering
av nybyggnation gällande Svågertorps förskola inom fastigheten 
Statisten 1 

STK-2024-519 

Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Statisten 1, Svågetorps förskola, till en 
beräknad totalutgift om 80 000 000 kronor. Färdigställandet bedöms till hösten 2027. 
Förskolan planeras för 144 platser varav 24 platser på en äventyrsavdelning. Förskolan 
byggs på befintlig detaljplan och ersätter tidigare förskola på samma fastighet som redan är 
riven på grund av problem med fukt och mögel i konstruktionen.  

Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av
förskola inom Statisten, till en beräknad totalutgift om 80 000 000 kronor, och
ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut.  

Anders Skans (V) yrkar att förskolan planeras för 120 barn. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsens bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 12. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §204 Ansökan förskolenämnden om

lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Svågertorps förskola
inom fastigheten Statisten 1

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan om lokalanskaffning genom investering
av nybyggnation gällande Svågetorps förskola inom fastigheten Statisten 1
Lindeborg
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• Beslut om lokalanskaffning genom ny investering gällandeSvågertorps förskola
inom fastigheten Statisten 1 i Lindeborg

• Detaljplan 5493
• Förskolenämnden beslut 240221 § 40 Reservation (V)
• Hyreskalkyl och Livskostnadsanalys Svågertorps fsk
• Karta för lokalisering Svågertorp förskola
• Ritningar Svågertorps förskola
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen
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§ 134 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering
av nybyggnation gällande Ardennerns förskola inom fastigheten 
Landskamreraren 5 

STK-2024-520 

Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på Landskamreren 5, Ardennernas förskola på 
Rosengård, till en beräknad totalutgift om 57 mnkr. Färdigställandet bedöms till årsskiftet 
2026/2027. Förskolan planeras för 80 platser.  

Förskolan är en nybyggnation för att minska bristen på förskoleplatser i Rosengård på kort 
och lång sikt. För att förskolenämnden ska kunna avveckla lokaler som inte är 
ändamålsenliga behövs det fler förskoleplatser i området. 

Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av
förskola inom fastigheten Landskamreren 5, till en beräknad totalutgift om 57
mnkr, och ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240422 §184  Ansökan förskolenämnden om

lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Ardennerns förskola
inom fastigheten Landskamreraren 5

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Lokalanskaffning genom investering av
nybyggnad Ardennernas förskola i fastigheten Landskamreren 5.

• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande
Ardennerns förskola inom fastigheten Landskamreraren 5

• Detaljplan 5750
• Fasadritning A-40-2-0001-A
• Fasadritning A-40-3-0011-A
• Fasadritning A-40-3-0012-A
• Förskolenämnden beslut 240221 § 39
• Hyreskalkyl Landskamreraren 240118
• Karta lokalisering Ardennerns förskola Landskamreraren 5
• Ritning plan 01 - 02. A-40-1-0100-A
• Ritning plan 03 vind - 04 tak. A-40-1-0200-A
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen
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§ 135 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering
av nybyggnation gällande Frejas förskola inom fastigheten Hyllie 
165:61 

STK-2024-523 

Sammanfattning 
Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av förskola på fastigheten Hyllie 165:61, Frejas förskola, till en 
beräknad totalutgift om 78 000 000 kronor. Färdigställandet bedöms till hösten 2027. 
Förskolan planeras för 110 platser. Förskolan ska lösa en del av den rådande platsbristen i 
Hyllie.  

Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av
förskola inom Statisten, till en beräknad totalutgift om 78 000 000 kronor, och
ger servicenämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Anders Skans (V) yrkar att förskolan planeras för det antalet barn som möjliggör att 
tillgodose stadsbyggnadsnämnden och miljönämndens riktlinjer för friyta både inom- och 
utomhus. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 13. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) avser lämna in ett särskilt yttrande, bilaga 14. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §205 Ansökan förskolenämnden om

lokalanskaffning genom investering av nybyggnation gällande Frejas förskola inom
fastigheten Hyllie 165:61
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan om lokalanskaffning via investering
Frejas förskola inom fastigheten Hyllie  165:61

• Beslut om lokalanskaffning genom investering för nybyggnation gällande Frejas
förskola inom fastigheten Hyllie 165.61

• Detaljplan 5530
• Förskolenämnden beslut 240221 § 41 Reservation (V)
• Karta lokalisering Frejas fsk HYLLIE 165.61
• Livskostnadsanalys Hyreskalkyl Frejas fsk HYLLIE 165.61
• Ritningsbilaga plan 1 Frejas fsk HYLLIE 165.61
• Ritningsbilaga plan 2 Frejas fsk HYLLIE 165.61
• Ritningsbilaga plan 3 Frejas fsk HYLLIE 165.61
• Ritningsbilaga situationsplan Frejas fsk HYLLIE 165.61
• Förskolenämndens Funktionsprogram för förskolor i Malmö
• Tjänsteskrivelse förskoleförvaltningen

31



§ 136 Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom
investering av nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten 
Käglinge 11:3 

STK-2023-1525 

Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden ansöker i detta ärende om godkännande av lokalanskaffning 
avseende nybyggnation av LSS-gruppbostad inklusive daglig verksamhet inom fastigheten 
Käglinge 11:3 till en beräknad totalutgift om 55,1 mnkr. Fastigheten ägs av Malmö stad. 
Verksamheten är till för brukare med stora stödbehov och lokalbehovet föranleds av att 
funktionsstödsnämnden behöver kunna tillgodose fler brukares behov av boende i 
stimulianpassad miljö. Byggnationsstart är planerad till 2025 och verksamhetsstart förväntas 
kunna ske hösten 2026.  

När ärendet behandlades av kommunfullmäktige i februari 2024 (KF 240201 §8) beslutades 
genom minoritetsåterremiss att det skulle återremitteras till funktionsstödsnämnden. 
Motivet för återremissen var att ärendet skulle remitteras till de organisationer som är 
knutna till funktionsstödsförvaltningens brukarråd för att ge dem möjlighet att lämna 
synpunkter. Ärendet har behandlats av funktionsnämnden (FSN 240325 §36) efter 
återremissen utan att ha remitterats till berörda organisationer eftersom nämnden bedömer 
att ärendet inte är av principiell karaktär.  

Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden 
i uppdrag att genomföra den. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende nybyggnation av LSS-
gruppbostad inklusive daglig verksamhet inom fastigheten Käglinge 11:3, till en
beräknad totalutgift om 55 100 000 kronor, och ger servicenämnden i uppdrag
att genomföra anskaffningen.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut.  

Helena Nanne (M) yrkar i första hand att ärendet återremitteras till funktionsstödsnämnden 
för att följa kommunfullmäktiges beslut om remiss till organisationer knutna till 
funktionsstödsförvaltningens brukarråd för att inhämta synpunkter och åsikter på BoDa-
konceptet och återkomma till kommunfullmäktige med ärendet uppdaterad med 
organisationernas synpunkter. I andra hand yrkar Helena Nanne (M) avslag. 

32



Anton Sauer (C) instämmer i Helena Nannes (M) yrkanden. 

Anders Skans (V) instämmer i Helena Nannes (M) yrkanden. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Helena Nannes (M) yrkanden. 

Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), John Eklöf (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och 
avser lämna in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 15. 

Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 16. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §206 med reservation (M) Ansökan från

funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom investering av nybyggnad
gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 11:3

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Ansökan från funktionsstödsnämnden om
lokalanskaffning genom investering av nybyggnad gällande Käglinge

• Funktionsstödsnämnden beslut 240325 § 36 Reservation (M) och muntlig
Reservation (V)

• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen
• Beslut om återremiss KF 240201 § 8 med muntlig reservation (S), (L), (MP) och

(SD) Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom investering
av nybyggnad för Käglinge LSS, Käglinge 11:3

• Bilagor tillhörande ärende gällande Nytt LSS-boende Käglinge 11:3 med reservation
(M) och (V)

• Funktionsstödsnämnden beslut 231030 § 111 med Reservation (M) och (V)
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231211 Lokalanskaffning genom investering av

nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 11:3
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§ 137 Ansökan tekniska nämnden om objektsgodkännande för projekt
3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra 
Förstadsgatan söder om Triangeln 

STK-2024-361 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för en ombyggnad 
av Södra Förstadsgatan, från Föreningsgatan till Bergsgatan, samt insatser kopplade till 
trygghet och vistelsekvalité på Rådmansvången. Den totala investeringen uppgår till 108 
mnkr. Förslaget är att kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande 
om 108 mnkr samt godkänner årliga driftkonsekvenser om 6,7 mnkr brutto. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande förprojekt
3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om
Triangeln, till en beräknad bruttoutgift om 108 mnkr.

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 6,7 mnkr brutto och
5,6 mnkr netto.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar avslag. 

Anton Sauer (C) yrkar att i en företagssamordnare ska inrättas i det fortsatta arbetet, med 
uppgift att tillsammans med det lokala näringslivet verka för att göra byggtiden så smärtfri 
som möjligt. 

Magnus Olsson (SD) yrkar avslag. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och John Eklöf (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en 
skriftlig reservation, bilaga 17. 

Anton Sauer (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 18. 
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Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in 
en skriftlig reservation, bilaga 19. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240422 §183 med reservation (M) Ansökan tekniska

nämnden objektsgodkännande för projekt 3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt
projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om Triangel

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Objektsgodkännande för projekt 3411, 8.8 Södra
Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om Triangeln

• Tekniska nämnden beslut 240130 §18 Reservation (M) och (SD) och Särskilt
yttrande (C)

• Underlag objektsgodkännande projekt 3411 8.8 Södra Förstadsgatan samt 9475 S
Förstadsg söder om Triangeln
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§ 138 VA SYD - investeringsavtal avseende avloppsreningssystemet
MAXIMA 

STK-2024-518 

Sammanfattning 
Förbundsfullmäktige i VA SYD beslutade den 26 mars år 2024 att översända förslag till 
investeringsavtal avseende MAXIMA - en regional infrastruktursatsning med ett nytt 
gemensamt system för en hållbar och robust avloppsrening för kommunerna Burlöv, 
Lomma, Lund och Malmö för godkännande i respektive kommunfullmäktige senast den 12 
juni 2024.  

Enligt investeringsavtalet förbinder sig Burlöv, Lomma, Lund och Malmö att låna ut medel 
till VA SYD för genomförandet av berörda anläggningsdelar, för programgemensamma 
kostnader samt för osäkerheter och risker respektive anläggningsdel medför. Investeringen 
beräknas uppgå till 17 500 miljoner kronor varav Malmö stads finansiella åtagande uppgår 
till 14 537 miljoner kronor. VA SYD:s lånekostnader belastar därefter VA-kollektivet i 
respektive kommun.  

Kommunfullmäktige i respektive kommun har att godkänna investeringsavtalet i dess 
helhet i befintligt skick, utan tillägg eller justeringar. Tidplanen för genomförandet bedöms 
till tio år från förbundsfullmäktiges planerade beslut den 18 juni 2024.  

Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige godkänna 
investeringsavtalet gällande genomförandet av MAXIMA. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner i ärendet redovisat förslag till investeringsavtal
avseende MAXIMA – en regional infrastruktursatsning med ett nytt gemensamt
system för en hållbar och robust avloppsrening för kommunerna Burlöv,
Lomma, Lund och Malmö.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att underteckna det redovisade
investeringsavtalet.

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att närmare följa MAXIMA-
projektets genomförande i samråd med VA SYD.

4. Kommunfullmäktige godkänner en låneram för VA SYD:s projekt MAXIMA
motsvarande 14 537 mnkr indexerat i januari 2024 års penningvärde.

5. Kommunfullmäktige godkänner utökning av Internbankens upplåningsram med
15 mdkr till totalt 40 mdkr och fastställer uppdaterat dokument ”Ramar för
upplåning, borgen och utlåning”.
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6. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Under förutsättning att kommunfullmäktige godkänner investeringsavtalet, att
uppdra åt kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh att för
kommunen underteckna avtalet.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §207  VA SYD - investeringsavtal avseende

avloppsreningssystemet MAXIMA
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 VA SYD Investeringsavtal avseende

avloppsreningssystemet MAXIMA
• Bilaga 1 PM SYSTEMVAL MAXIMA 240124
• Utdrag ur protokoll Forbundsfullmäktige VA SYD 240326 § 5
• Bakgrundsbeskrivning inför beslut om investeringsavtal 20240312
• Tjänsteskrivelse om godkännande av investeringsavtal 20240402
• Investeringsavtal 20240312
• Förbundsordning för VA SYD
• Protokoll Ägarnämnd VA SYD Malmö 240304
• Ramar för upplåning, borgen och utlåning
• Beslut KSAU 240318 § 116 Information om fortsatt process i ärendet: VA SYD -

investeringsavtal avseende avloppsreningssystemet Maxima
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§ 139 Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och 18

STK-2024-661 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om godkännande av förvärv av 
fastigheterna Malmö Stettin 13 och 18 till en köpeskilling om 47 mnkr för båda 
fastigheterna samt tillkommande stämpelskatt om 705 tkr. Förslaget är att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna förvärvet av 
fastigheterna samt uppdra åt servicenämnden att förvalta dem och upplåta dem till 
arbetsmarknads- och socialnämnden. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och
18 till en beräknad bruttoutgift om 47 000 000 kronor samt tillkommande
stämpelskatt om 705 000 kronor.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt servicenämnden att förvalta fastigheterna Malmö
Stettin 13 och 18 och att upplåta dessa till arbetsmarknads och socialnämnden.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §203  Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13

och 18
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Förvärv av fastigheterna Malmö Stettin 13 och

18
• Bilaga Köpeavtal Stettin 13 och 18
• Köpeavtal Stettin 13 och 18
• Stettin 13 och 18 nämndskarta
• Tekniska nämnden beslut 240321 § 94
• Beslut ASN 240228 §62  Överenskommelse gällande förhyrning av fastigheterna

Stettin 13 och Stettin 18
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§ 140 Hyresavtal för nya lokaler till Hjälpmedelscentrum

STK-2024-480 

Sammanfattning 
Funktionsstödsnämnden har inkommit med en ansökan om godkännande för 
lokalanskaffning avseende inhyrning av ett hjälpmedelscentrum i Malmö. Inhyrningen ska 
ske genom en hyresvärdsupphandling där hyresramen är satt till 10,5 mnkr om året.  

Hjälpmedelscentrum har i uppdrag att erbjuda funktioner för inköp, lagerhållning, 
distribution, teknisk service, konsultationshjälp utprovning, recirkulation, utbildning, 
information, IT-stöd och miljövänlig destruktion av hjälpmedel. Förfarandet med 
hyresvärdsupphandling innebär att kravspecifikationer, villkor och kriterier som ingår i 
upphandlingsunderlaget är bindande. I detta ärende lyfts förslag på de bindande kraven 
inför hyresvärdsupphandlingen. Kraven beskrivs i bilagorna i ärendet. Hyresavtalet tilldelas 
och tecknas med den hyresvärd som kan uppfylla ställda krav för lägst årlig hyra. Hyran ska 
dock, enligt detta förslag till beslut, vara högst 10,5 mnkr för första året.  

Genom att godkänna detta ärende ges direktören för funktionsstödsförvaltningen rätt att 
teckna hyresavtal med den anbudsgivare som tilldelas hyresavtalet efter genomförd 
upphandling. Avtalslängden på det avtal som upphandlas uppgår till 10 år. 

Förslaget är att kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffning avseende inhyrning av
hjälpmedelscentrum, till en maximal årshyra om 10,5 mnkr för år ett, och ger
funktionsstödsnämnden i uppdrag att genomföra anskaffningen.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Anders Skans (V) yrkar att kommunstyrelsen ska uppmana funktionsstödsnämnden att, 
genom stadsfastigheter, uppföra och förvalta en ny byggnad i Malmö stads regi i vilket 
Hjälpmedelscentrums verksamhet kan bedrivas. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Reservationer och särskilda yttranden 
Anders Skans (V) och Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och avser 
lämna in en skriftlig reservation, bilaga 19. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §201  Hyresavtal för nya lokaler till

Hjälpmedelscentrum
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Lokalanskaffning genom hyresvärdupphandling

Hjälpmedelscentrals
• Funktionsstödsnämnden beslut 240219 § 23 Reservation (V)
• Tjänsteskrivelse funktionsstödsförvaltningen
• Bilaga 1 Livskostnadsanalys Hjälpmedelscentrum
• Bilaga 2. Hyreskontrakt för lokal
• Bilaga 3.1 Inbjudan till anbudsansökan (steg 1)
• Bilaga 3.2 Inbjudan att lämna anbud (steg 2)
• Bilaga 4. Lokalbeslutsunderlag Hjälpmedelscentrum
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§ 141 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och
säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra 
hamn 

STK-2024-533 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med förslag till en ny uppdaterad hamnordning för 
Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn som ska ersätta den nu gällande som trädde 
i kraft 1 mars 2000. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till ny hamnordning för Malmö hamn
inklusive Limhamns norra hamn och skickar ärendet till Länsstyrelsen Skåne för
beslut.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240415 §175 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- 

och säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn inklusive Limhamns norra hamn
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240415 Hamnordning - ändring av lokala ordnings- och

säkerhetsföreskrifter för Malmö hamn mm
• Tekniska nämnden beslut 240226 § 56
• Tjänsteskrivelse fastighets- och gatukontoret
• Hamnordning för Malmö hamn och Limhamns norra hamn
• Kartbilaga till hamnordningen
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§ 142 Upphävande av Program för strategiskt omvärldsarbete i Malmö
stad 

STK-2023-1232 

Sammanfattning 
Malmö stads strategiska omvärldsprogram godkändes av kommunfullmäktige den 26 
januari 2017 (STK-2015-1006). Omvärldsprogrammet har idag inte den funktion i det 
dagliga omvärldsarbetet som var tanken när programmet togs fram. 

Omvärldsarbetet bedrivs inom ramen för stadens internationella och gränsregionala och 
regionala samarbeten, vars samverkansformer uppdateras löpande. Staden har också en 
ambition att minska antalet styrdokument för den dagliga driften av verksamheten. Därför 
föreslår stadskontoret att programmet upphävs och att stadens omvärldsarbete och 
påverkansarbete i stället knyts tätare till kommunfullmäktigemålen och uppdrag i stadens 
budget. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige upphäver Program för strategiskt omvärldsarbete i Malmö
stad.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240408 §156  Upphävande av Program för strategiskt

omvärldsarbete i Malmö stad
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240408 Upphävande av Program för strategiskt

omvärldsarbete i Malmö stad
• Program för strategiskt omvärldsarbete i Malmö stad
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§ 143 Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en översyn

STK-2021-1338 

Sammanfattning 
I detta ärende presenteras ett förslag till ett nytt sammanhållet reglemente för styrelsen och 
övriga nämnder. Utgångspunkten för förslaget har varit nuvarande reglementen och 
bibehållen ansvarsfördelning utifrån dessa. Förslaget innehåller bestämmelser som är 
gemensamma för alla nämnder och också gemensamma arbetsformer. Samtliga nämnder 
har yttrat sig kring förslaget och nämndernas yttranden är en bärande del i 
beslutsunderlaget. Stadskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
att anta förslaget till samlat reglemente att gälla från och med 1 juli 2024.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Kommunstyrelsen återremitterar ärendet till stadskontoret för ytterligare
beredning.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar att stryka den del i tredje kapitlet 10 § av 
Bilaga 2, Antagandehandling, som avser att en ledamot som har brutit sin tjänstgöring på 
grund av något annat hinder än jäv inte får tjänstgöra igen vid sammanträdet om en 
ersättare har börjat tjänstgöra i ledamotens ställe.  

Magnus Olsson (SD) yrkar att göra följande ändringar i Bilaga 2, Antagandehandling: 

1. Att på sida 42, §12, andra stycket lägga till […] genom att lämna in ett särskilt
yttrande eller protokollsanteckning.

2. Att på sida 40, §8, tredje stycket ta bort ordet ”cirka”.
3. Att på sida 38, §3, första stycket, ändra lydelsen om ”tre ledamöter och tre

ersättare” till ”fem ledamöter och fem ersättare”.

Ajournering 
Kommunstyrelsen ajournerar sig och samlas igen åter 14:55. 

Efter diskussion konstaterar ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) att 
kommunstyrelsen har beslutat att återremittera ärendet till stadskontoret för ytterligare 
beredning. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §211  Kommunfullmäktiges reglementen för

nämnderna - en översyn
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Kommunfullmäktiges reglementen för
nämnderna - en översyn; förslag till nytt samlat reglemente

• Bilaga 1 - Remissversion
• Bilaga 2 - Antagandehandling
• Bilaga 3 - Antagandehandling med ändringar markerade
• Bilaga 4 - Nämndernas synpunkter och stadskontorets bedömning
• Kommunfullmaktiges reglemente for styrelsen och övriga nämnder - yttrande

slutversion
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230824 § 199
• Servicenämnden beslut 230829 § 69
• Remissvar från servicenämnden
• Tekniska nämnden beslut 230829 § 159
• Remissvar från tekniska nämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230830 § 241 med Särskilt yttrande

(SD)
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
• Miljönämnden beslut 230829 § 136
• Förskolenämnden beslut 230830 § 105
• Överförmyndarnämnden beslut 230828 § 104
• Remissvar från överförmyndarnämnden
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 230830 § 85
• Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 230828 § 84
• Remissvar från funktionsstödsnämnden
• Revisorskollegiet beslut 230830 § 92
• Remissvar från revisorskollegiet
• Fritidsnämnden beslut 230824 § 119
• Remissvar från fritidsnämnden
• Kulturnämnden beslut 230824 § 88
• Remissvar från kulturnämnden
• Grundskolenämnden beslut 230620 § 98 med Reservation (M), (V) och (SD)
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 230616 § 106
• Beslut KSAU 230411 §160
• Kommunfullmäktiges reglemente för styrelsen och övriga nämnder -

REMISSVERSION
• Beslut KS 220209 §47 Kommunfullmäktiges reglementen för nämnderna - en

översyn
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§ 144 Översyn av arvodesreglementet

STK-2024-574 

Sammanfattning 
Hösten 2022 beslutade kommunfullmäktige att anta ett nytt delvis omarbetat 
arvodesreglemente. En av förändringarna innebar en ny inplacering av gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens ordförande och 1:e och 2:e vice ordförande, presidiet, i grupp 
tre i arvodesreglementet. Tidigare återfanns de i grupp två och då med ett högre fast 
arvode. Efter förändringen har frågan lyfts om huruvida inplaceringen i grupp tre 
överensstämmer med den faktiska arbetsbelastningen för presidiet i gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämndens presidium. 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens verksamhet har under innevarande 
mandatperiod blivit större. Ett antal nya program har startats och antalet elever har vuxit 
med cirka 2 000 vilket har medfört en större arbetsbelastning än som förväntades inför 
tidigare beslut om förändring av arvodesreglementet.  

Med anledning av ovanstående föreslår arvodeskommittén kommunfullmäktige besluta att 
gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens presidium flyttas från grupp tre till grupp två i 
arvodesreglementets bestämmelser om ersättning till fast arvoderade förtroendevalda. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ordförande, 1:e vice och 2:e vice
ordförande flyttas från och med 2024-01-01 från grupp tre till grupp två i
arvodesreglementets bestämmelser om ersättning till fast arvoderade
förtroendevalda.

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §215  Översyn av arvodesreglementet
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Översyn av arvodesreglementet
• Arvodesregler för förtroendevalda i Malmö stad fr.o.m. 2023-01-01 (antagna av

kommunfullmäktige 2022-09-29)(2986301)
• §2  Översyn av arvodesregler
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§ 145 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att trappa upp
kommunens ANDTS-arbete 

STK-2022-298 

Sammanfattning 
Nima Gholam Ali Pour (SD) föreslår i en motion att kommunen ska trappa upp det 
alkohol-, narkotika-, drog-, tobaks- och spelförebyggande arbetet (ANDTS). 
Grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har yttra sig över 
motionen. Stadskontoret instämmer i stort i skolnämndernas yttranden att det redan sker 
systematisk samverkan mellan skolförvaltningarna, andra myndigheter och den idéburna 
sektorn.  

I Malmö stads budget för 2024 gavs kommunstyrelsen, tillsammans med arbetsmarknads- 
och socialnämnden, miljönämnden, grundskolenämnden och gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden, i uppdrag att stärka och vidareutveckla Malmö stads 
drogförebyggande arbete med ett särskilt fokus på samordnande insatser riktade mot barn 
och unga (STK-2024-185). 

I Malmö stads budget 2023 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att definiera och starta ett 
långsiktigt och strategiskt områdeslyft i Malmös socioekonomiskt svaga delar med särskilt 
fokus på barn och ungas uppväxtvillkor (STK-2023-137). 

Stadskontoret bedömer att de båda ovan nämnda budgetuppdragen har potential att 
effektivisera och kvalitetssäkra det lokala och förebyggande arbetet i stort samt både stärka 
och vidareutveckla stadens ANDTS-förebyggande arbete. Förslaget är att 
kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att trappa
upp kommunens ANDTS-arbete besvarad med hänvisning till vad som
redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240422 §190 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om

att trappa upp kommunens ANDTS-arbete
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240422 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att

trappa upp kommunens ANDTS-arbete
• Bilaga 1 Uppväxtvillkor för barn och unga i Malmö resultat av CTC-enkäten
• Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om att trappa upp kommunens ANDTS-

arbete
• Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 220902 § 121 med Reservation

(SD)
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
• Grundskolenämnden beslut 220825 § 115 med Reservation (SD)
• Remissvar från grundskolenämnden
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§ 146 Motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar

STK-2023-1596 

Sammanfattning 
En motion har inkommit från Helena Grahn (M) om att undersöka möjligheten att fylla på 
stadens dammar med dagvatten. Motionären skriver att Pildammarna läcker efter rensning 
på 1980-talet och att både den och Slottsparkens damm fylls på med stora mängder 
dricksvatten, till en hög kostnad. Den förvaltning som ansvarar för detta, Fastighets- och 
gatukontoret, är på grund av detta en av de större förbrukarna av dricksvatten i Malmö. 
Motionen har remitterats till Tekniska nämnden som i sitt yttrande svarar att arbetsgrupper 
tillsatts för att utreda grundvattentillförsel, dagvattentillförsel samt läckage av Pildammarna. 
Utredningarna ska redovisas hösten 2024 och ett underlag med förslag till hur arbetet ska 
bedrivas vidare ska presenteras för tekniska nämnden. Stadskontoret föreslår därför 
kommunstyrelsen förorda att motionen ska anses besvarad. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till
stadens dammar besvarad med vad som anges i ärendet.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) och John Eklöf (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240415 §177 med muntlig reservation (M) Motion av

Helena Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240415 Motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till

stadens dammar
• Tekniska nämnden beslut 240226 § 47
• Remissvar tekniska nämnden
• Motion av Helena Grahn (M) om dagvatten till stadens dammar
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§ 147 Motion av John Eklöf (M) om ny modell för ökad närvaro och
likvärdighet i skolan 

STK-2023-1629 

Sammanfattning 
John Eklöf (M) föreslår i en motion att kommunfullmäktige ger grundskolenämnden i 
uppdrag att utforma ett system där skolpengen successivt trappas ner vid långvarig 
elevfrånvaro och omfördelas till insatser som syftar till att elevens studier ska återupptas. 
Motionären föreslår också att grundskolenämnden får i uppdrag att undersöka 
möjligheterna att centralisera elevhälsan och skolans kompletterande kompetenser. 

Grundskolenämnden har yttrat sig i ärendet. Bedömningen är att det redan pågår flera 
insatser för att möta behoven vad gäller god elevhälsa, ökad närvaro och ökad likvärdighet. 
Den föreslagna centraliseringen av elevhälsan bedöms inte stödja tvärprofessionella insatser 
i elevens närmiljö. En centralisering skulle inte heller vara gynnsam för rektors mandat att 
samordna sådana insatser. 

Förslaget är att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Kommunfullmäktige avslår motion av John Eklöf (M) om ny modell för ökad
närvaro och likvärdighet i skolan.

Beslutsgång 
Ordföranden Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Helena Nanne (M) yrkar bifall till motionen. 

Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till den andra attsatsen i motionen. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M), John Eklöf (M) och Anton Sauer (C) reserverar sig gemensamt mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KSAU 240429 §213 med reservation (M) Motion av John Eklöf

(M) om ny modell för ökad närvaro och likvärdighet i skolan
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 240429 Motion av John Eklöf (M) om ny modell för

ökad närvaro och likvärdighet i skolan
• Grundskolenämnden beslut 240321 § 46 muntlig Reservation (M) och (SD)
• Remissvar grundskolenämnden
• Motion av John Eklöf (M) om ny modell för ökad närvaro och likvärdighet i skolan
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Bilaga 1       

       

  

Särskilt yttrande 
 

STK 2024-300 Remiss Finansdepartementet – Slutbetänkande En reform för 

datadelning (SOU 2023:96) 
 

Sverigedemokraterna ställer sig positiva till utredningens slutsatser. Det finns stora nyttor för 

individer och offentlig förvaltning med interoperabilitet vid datadelning, såsom ett förbättrat 

informationsutbyte mellan myndigheter, bättre service för enskilda, en högre tillgänglighet, 

delaktighet, datakvalitet, effektivitet och tillit. Detta måste dock ske mycket kontrollerat med höga 

säkerhetskrav. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



Bilaga 2 

Särskilt yttrande 

STK-2023-1514 Återrapportering från Kraftsamling Herrgården av verksamheten 

2023 

Under 2021 beslutade kommunstyrelsen (KS 210818 § 274) om att ingå ett idéburet offentligt 

partnerskapsavtal (IOP) rörande Kraftsamling Herrgården (STK-2021-567) för perioden 2021–

2023. Partnerskapet innefattar förutom kommunstyrelsen även kulturnämnden, fritidsnämnden, 

Rädda Barnen, Tillsammans i Förening (TiF) och Malmöuniversitet (Institutionen för urbana 

studier). 

Sverigedemokraterna vill påtala att sådana här projekt måste ge tydliga och verkliga resultat, i positiv 

bemärkelse. Det går inte att använda Malmöbornas skattepengar på ett vis som bidrar till projekt 

som i sak inte borde beviljas pengar, med resultatet i åtanke. 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 



 
   
 
Bilaga 3         

          

   

Reservation 

 

Ärende 6 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö – 

Slutrapport 
 

Moderaterna yrkade att punkterna 1, 3 och 4 ändras till: 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

- Kommunfullmäktige uppdrar åt stadens nämnder och bolag att beakta relevanta delar av 

Tillväxtkommissionens slutrapport i sitt fortsatta arbete för inkluderande och hållbar tillväxt i 

Malmö. 

- Kommunfullmäktige uppdrar åt stadsbyggnadsnämnden att, tillsammans med berörda nämnder, 

utreda frågan om flexibla detaljplaner och mångfald i användning av byggnader och lokaler. 

- Kommunfullmäktige uppdrar åt uppmanar arbetsmarknads- och socialnämnden att, tillsammans 

med berörda nämnder, utreda förutsättningarna för försöksverksamhet i Malmö för 

arbetsmarknadsreformer. 

Moderaterna yrkade också att kommunstyrelsen skulle besluta:  

Att uppdra åt stadskontoret att, tillsammans med berörda nämnder, fortsätta arbetet med att 

förbättra det lokala företagsklimatet och förenkla regelverk för företagare, 

Att uppdra åt stadskontoret att, tillsammans med berörda förvaltningar, Öka omfattningen av 

funktionsupphandling inom Malmö stad, för att främja innovation och hållbarhet, 

Samt Att föreslå kommunfullmäktige besluta: 

Att uppdra åt arbetsmarknads- och socialnämnden att öka fokus på matchningsinsatser inom 

ramen för kommunens arbete med arbetslösa,  

Att uppdra åt arbetsmarknads- och socialnämnden att säkerställa att de kommunala 

arbetsmarknadsanställningarna i större utsträckning utgörs av ordinarie arbetsuppgifter utförda på 

ordinarie arbetsplatser, 

Att uppdra åt grundskolenämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att stärka 

studie- och yrkesvägledningen för att förbättra matchningen mellan 

elevers utbildningsval och kompetensbehoven på arbetsmarknaden, 

Att uppdra åt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att utvärdera hur väl SFI fungerar i 

Malmö, 

Det är ytterst viktigt att tillväxtkommissionens slutsatser behandlas seriöst inom Malmö stad och 

inte blir en pappersprodukt som aldrig blir verklighet som bidrar till förbättringar i Malmöbornas 

vardag. 



 
   
 
Därför måste kommunstyrelsen och kommunfullmäktige bedriva ett större ledarskap och ge 

tydligare uppdrag om att genomföra rapportens rekommendationer. 

Då våra yrkanden ej fick gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

 

Helena Nanne (M) John Eklöf (M) 

 

Med instämmande av 

 

Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 

  



Bilaga 4        

         

   

Reservation 
 

6. Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö – Slutrapport 
Vänsterpartiet hade hellre sett att staden tog tillvara insikter och implementerade de 

rekommendationer som Malmökommissionen tagit fram och skapat en 

”omställningskommission” med tydligt fokus på hur vi kan ställa om till ett ekologiskt hållbart 

samhälle. Den omställningen behöver vara rättvis och kan skapa många nya arbetstillfällen. Det 

hade varit en mycket mer relevant inriktning än denna kommission.  

Det är anmärkningsvärt att större delar av Tillväxtkommissionens rapport fokuserar på hur 

tillväxt ska gynna företag och väger inte in medborgarperspektivet. Rapporten lyfter behovet av 

flexibilitet och att underlätta för näringslivet att etablera sig i Malmö. Där föreslås även att Malmö 

bör skapa förutsättningar för företagande och i experimenterande av verksamheter och 

affärsidéer. Vi anser att medborgarperspektivet bör beaktas och att allmännyttan samt 

Malmöbornas välfärd ska gå före flexibilitet för företag. Tillväxtkommissionen föreslår även att 

Malmö stad utreder möjligheten att teckna någon form av sociala överenskommelser mellan 

Malmö stad och näringslivsaktörer i Malmö. Vi anser att sociala överenskommelser inte bör 

läggas över på företag som drivs av ett vinstintresse utan kan ske med föreningsliv, ideell 

verksamhet eller inom Malmö.  

Tillväxtkommissionen föreslår en tillsättning av en utredning för att utreda förutsättningarna för 

att införa lokala experimentzoner för arbetsmarknadspolitiska åtgärder i Malmö och Skåne. Vi 

ställer oss kritiska till det förslaget och anser inte att Malmö ska göras till en experimentzon. Det 

går att införa arbetsmarknadspolitiska åtgärder och genomföra utbildningsprogram där det finns 

ett kompetensgap. Vi ska inte experimentera med Malmöborna utan skapa förutsättningar och 

utbildningar som leder till arbete.  

Tillväxtkommissionen föreslår att Malmö stad genomför en styrd uthyrningsprocess där MKB 

ska prioritera inflyttande hushåll med egen försörjning inom socioekonomiskt utsatta områden. 

En sådan inriktning inom MKBs bostadspolitik kommer bara att vara obefogad och missgynna 

de Malmöbor som erhåller försörjningsstöd. Även här ser vi en avsaknad av ett 

medborgarperspektiv. MKB är alla Malmöbors bostadsbolag. Fokuset bör istället vara att satsa på 

faktorer som möjliggör för Malmöbor att komma i arbete.  

Vänsterpartiet anser inte att förslagen i rapporten ska utgöra grunden för några konkreta förslag. 

En anmärkningsvärd punkt i beslutsförslaget är formuleringen ”Kommunstyrelsen uppmanar 

stadens nämnder och bolag att beakta relevanta delar av Tillväxtkommissionens slutrapport i sitt 

fortsatta arbete för inkluderande och hållbar tillväxt i Malmö”. Detta utan att peka på vilka 

punkter som kommunstyrelsen anser vara relevanta. Ska detta beslut fattas borde 

kommunstyrelsen i så fall markera vad som är relevanta förslag. Det är många av förslagen i 

rapporten som vi i Vänsterpartiet verkligen inte vill ska genomföras. Vi har ovan gett några 

exempel på dessa. 

Vi yrkade att slutrapporten ska läggas till handlingarna och att alla förslag till övriga beslut avslås. 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 



 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



Bilaga 5 

Reservation 

STK-2023-602 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö -

Slutrapport 

Kommunstyrelsen behandlar i detta ärende Tillväxtkommissionens slutrapport. I rapporten 

framhålls flertalet bra förslag, vilka vi Sverigedemokrater särskilt vill lyfta utöver arbetsutskottets 

förslag till beslut. Med anledning av ovanstående yrkade på följande tilläggsyrkanden nedan: 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Kommunfullmäktige uppdrar åt arbetsmarknads- och socialnämnden att utreda

möjligheterna att öka fokuset på matchningsinsatser inom ramen för kommunens arbete

med arbetslösa.

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt arbetsmarknads- och socialnämnden att säkerställa att

inskrivna på den kommunala arbetsmarknadsavdelningen hänvisas till den

utbildningsform som bäst passar deras förutsättningar.

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att öka fokuset på

kombinationsinsatser, där språkträning kombineras med andra insatser.

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt grundskolenämnden att säkerställa framtagandet och

uppföljningen av individuella studieplaner och särskilda åtgärdsplaner.

5. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda skolnämnder att kartlägga vilka stöd- och

hjälpinsatser som används och utvärdera detta kontinuerligt.

6. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda skolnämnder att arbeta med övergripande

målsättningar att alla unga ska påbörja och fullfölja gymnasieskolan.

7. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att stärka studie- och

yrkesvägledningen för att förbättra matchningen mellan elevers utbildningsval och

kompetensbehoven på arbetsmarknaden.

8. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att verka för att avsätta särskild

undervisningstid för arbetslivskunskap.

9. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att verka för en organisering av en

styrgrupp med representanter från arbetslivet för att verka för att utbudet av utbildningar

inom gymnasieskolan återspeglar arbetsmarknadens behov.

10. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att erbjuda fler unga i

gymnasieåldern möjligheten till APL i kombination med teoretiska studier i individuellt

anpassade former.



 

 

11. Kommunfullmäktige uppdrar åt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att inrätta 

en funktion med övergripande ansvar som lärlingssamordnare för gymnasieskolorna. 

12. Kommunfullmäktige uppdrar åt berörda nämnder att utreda möjligheten att etablera 

lärcenter. 

13. Kommunfullmäktige uppdrar åt gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden att göra en 

extern utvärdering av hur väl SFI fungerar. 

14. Kommunfullmäktige uppdrar åt samtliga nämnder att utveckla samverkan över 

förvaltningsgränserna inom Malmö stad. 

15. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnderna och skolnämnderna att följa upp 

och utvärdera (inklusive externt) kommunala insatser. 

16. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att i samråd med berörda nämnder 

utreda möjligheterna att samla data centralt inom Malmö stad. 

 

Eftersom våra yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 

   



Bilaga 6 

Särskilt yttrande 

STK-2023-1702 Redovisning av internationellt arbete 2023 

Malmö stads internationella arbete ställs varje år samman i en redovisning med hjälp av underlag 

som respektive förvaltning har i uppdrag att rapportera. Detta sker i enlighet med Policy för Malmö 

stads internationella arbete som är ett kommunövergripandestyrdokument antagen av 

kommunfullmäktige 2016 (STK-2015-1008). Syftet med redovisningen är att tydliggöra nyttan med 

den internationella verksamheten i staden samt att ge en överblick över förvaltningarnas arbete 

med internationella projekt. Förslaget till beslut är att kommunfullmäktige lägger rapporten till 

handlingarna. 

Vi vill med detta särskilda yttrande påtala att under 2023 medverkade Malmö stad i 54 EU-projekt, 

antingen som projektägare eller som projektpartner, som kan ställas i relation till året 2022 när 

antalet projekt var 47. Spännvidden mellan respektive projektbudget sträckte sig mellan 60 000 

SEK för mindre Erasmus+-projekt till 180 000 000 SEK för stora Horisont 2020-projekt. 

Sammanlagt betalades cirka 43 miljoner kronor ut i extern finansiering till stadens förvaltningar i 

EU-projekt där Malmö stad var antingen projektägare eller projektpartner. Det är även värt att 

påtala att EU:s medfinansieringen sträcker sig mellan 40–60 % för social- och regionalfondsprojekt 

och skiftar för andra program och att stadens förvaltningar bidrar med resterande finansiering i 

form av kontanta medel eller arbetsinsats. 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

11. Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot rasism och 

för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla och förbättra 

samordningen på området 
Vänsterpartiet yrkade följande: 

Att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att ta fram stadsgemensamma processer, 

vägledningar och metodstöd i arbetet med antidiskriminering och mänskliga rättigheter för att 

underlätta nämnders och bolags arbete med antidiskriminering och mänskliga rättigheter. 

Att kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att ta fram en plan för  kunskapshöjning kring 

andra målgrupper än barnets rättigheter, utifrån exempelvis tillgänglighetsperspektiv och nationell 

minoritetslagstiftning, samt hur mänskliga rättigheter utgör en del av nämnders eller bolags 

uppdrag. 

Att budgetprocessen framöver innehåller specifika kommunfullmäktigemål rörande mänskliga 

rättigheter, jämställdhet och antidiskriminering då ambitionsnivåer och prioriteringar behöver 

samordnas för att möjliggöra en framgångsrik implementering. 

Att kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att analysera och ta fram en plan för hur ett 

systematiskt arbete med hbtqia+personers rättigheter ska ske och återrapportera detta till 

kommunstyrelsen senast i december 2024. 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 11. Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot 

rasism och för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla och förbättra 

samordningen på området 
Moderaterna och Centerpartiet hade önskat att rapporten i ärendet presenterade tydligare 

åtgärder på hur staden faktiskt ska arbeta med frågorna. 

I programmet idag finns det en brist på vad de mätbara målen är, vilket inom ett projekt kan 

resultera i att ett arbete fortgår utan en slutdestination. Det finns även en risk idag av 

överlappning med insatser som redan bedrivs inom staden. Vi vill inte se Malmöbornas 

skattepengar slösas bort på program utan tydlig riktning. Vi hoppas framöver få se mer konkreta 

åtgärder och målsättning för hur Malmö faktiskt ska få en ökad kraftsamling och samordning på 

området.  

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07  

 

Helena Nanne (M)                 Anton Sauer (C)            John Eklöf (M) 

 

Med instämmande av 

 

Farishta Sulaiman (M)                      Tony Rahm (M)   
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Särskilt yttrande 

STK-2023-138 Uppdrag budget 2023 - Utreda formerna för stadens arbete mot 

rasism och för mänskliga rättigheter för att ytterligare kraftsamla och förbättra 

samordningen på området 

Vi återkommer i fullmäktige med våra synpunkter. Kommunstyrelsen fick i kommunfullmäktiges 

budget för 2023 i uppdrag att, tillsammans med grundskolenämnden, arbetsmarknads- och 

socialnämnden och kulturnämnden, brett utreda formerna för stadens arbete mot rasism och för 

mänskliga rättigheter så att det utformas på ett sätt där staden ytterligare kan kraftsamla och 

förbättra samordningen på området. 

Vi menar att arbetet mot rasism och för mänskliga rättigheter är ett viktigt arbete. Även om mycket 

av detta (de som inte är reglerat i lag) inte ingår i en kommuns kärnverksamheter. Vi har också lyft, 

att vi menar att kommunens arbete mot antisemitism kraftigt måste utökas och förstärkas. Även 

arbete mot islamism, extremism och fientlighet mot svenskfödda i Malmö. Frågor som idag inte 

tillräckligt hamnar i fokus. Vi menar till skillnad från styret att detta måste stå först på dagordningen. 

Idag är mycket av stadens fokus på rättigheter men inte lika mycket på skyldigheter. Något som 

bidrar till splittring och fokus på identitetspolitik. Fokus borde istället riktas mot gemenskap och 

de traditionella värden som skapat gemenskap och samhörighet. Svenska lagar, värderingar och 

kultur är det som gör skillnad på riktigt. Vi efterfrågar också kostnader kopplat till nytta som styrets 

inriktning innebär.  

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 
 

13. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av 

nybyggnation gällande Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 12 
I ärendet tar kommunstyrelsen ställning till ansökan om lokalanskaffning. I ansökan från 

förskolenämnden kan vi läsa att förskolan planeras för 80 förskoleplatser samt 18 platser 

tillhörande en äventyrsavdelning, som inte tar friyta i anspråk. Vänsterpartiet yrkade att förskolan 

skulle planeras för 80 platser istället för 80+18 för att möjliggöra tillräcklig friyta för samtliga barn 

inskrivna på förskolan. I nuvarande plan finns alltså 18 platser som ingår i en äventyrsavdelning 

och för de platser/barn kommer inte att finnas någon särskilt uteplats i anslutning till förskolans 

byggnad. Detta innebär att de barnen inte planeras att kunna vara eller leka på förskolans gård 

alls. Vänsterpartiet är föräventyrsavdelningar i sig, men inte som ett sätt att kapa på friytor. Våra 

egna regler om friyta ska naturligtvis alltid följas. 

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   
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Särskilt yttrande 
 

Ärende 13. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering 

av nybyggnation gällande Bellevues nya förskola inom fastigheten Tage 12 
Moderaterna och Centerpartiet vill – återigen – utrycka hur beklämmande Och pedagogiskt 

omotiverade de kommunegna reglerna gällande byggnation och etablering av förskolor är. Ingen 

pedagogisk instans eller lagtext stöttar de kommunegna regler som Malmö har, regler som 

resulterar i oerhört dyra byggprojekt och ett ineffektivt byggnationssätt. När vi dessutom återigen 

är i en situation där det fattas förskoleplatser i vissa av stadens delar, anser Moderaterna och 

Centerpartiet att mer borde göras för att alla stadens barn ska kunna få en förskoleplats nära 

hemmet. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

 

Helena Nanne (M) Anton Sauer (C) John Eklöf (M) 

 

Med instämmande av 

 

Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Reservation 

14. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av

nybyggnation gällande Svågertorps förskola inom fastigheten Statisten 1
I ärendet tar kommunstyrelsen ställning till ansökan om lokalanskaffning. I ansökan från

förskolenämnden kan vi läsa att förskolan planeras för 120 förskoleplatser samt 24 platser

tillhörande en äventyrsavdelning, som inte tar friyta i anspråk. Vänsterpartiet yrkade att förskolan

skulle planeras för 120 platser istället för 120+24 för att möjliggöra tillräcklig friyta för samtliga

barn inskrivna på förskolan. I nuvarande plan finns alltså 24 platser som ingår i en

äventyrsavdelning och för de platser/barn kommer inte att finnas någon särskilt uteplats i

anslutning till förskolans byggnad. Detta innebär att de barnen inte planeras att kunna vara eller

leka på förskolans gård alls. Vänsterpartiet är föräventyrsavdelningar i sig, men inte som ett sätt

att kapa på friytor. Våra egna regler om friyta ska naturligtvis alltid följas.

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 
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Reservation 

16. Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom investering av

nybyggnation gällande Frejas förskola inom fastigheten Hyllie 165:61
I ärendet tar kommunstyrelsen ställning till ansökan om lokalanskaffning. I underlaget framgår att

friytan utomhus inte uppnår stadsbyggnads- och miljönämndens riktlinjer för friyta. Vi anser vi

att det är av vikt att förskolor planeras så att riktlinjerna för friyta kan tillgodoses. Vänsterpartiet

yrkade därför att förskolan planeras för det antalet barn som möjliggör att tillgodose

stadsbyggnads- och miljönämndens riktlinjer för friyta både inom- och utomhus. Våra egna regler

om friyta ska naturligtvis alltid följas.

När vårt yrkande avslogs så reserverar vi oss. 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 
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Särskilt yttrande 

STK-2024-523 Ansökan förskolenämnden om lokalanskaffning genom 

investering av nybyggnation gällande Frejas förskola inom fastigheten Hyllie 

165:61 

Förskolenämnden har inkommit med ansökan om godkännande av lokalanskaffning avseende 

nybyggnation av förskola på fastigheten Hyllie 165:61, Frejas förskola, till en beräknad totalutgift 

om 78 000 000 kronor. Färdigställandet bedöms till hösten 2027. Förskolan planeras för 110 

platser. Förskolan ska lösa en del av den rådande platsbristen i Hyllie. Förslaget är att 

kommunfullmäktige godkänner lokalanskaffningen och ger servicenämnden i uppdrag att 

genomföra den. 

Sverigedemokraterna är väl medvetna om den rådande platsbristen i Hyllie. Det vi vill med detta 

särskilda yttrande är att lyfta friyteaspekten, där friytan bedöms bli ungefär 25,5 m2 i detta ärande. 

Vi vill även påtala parkeringsproblematiken, där kvarterets planerade p-hus måste uppföras före 

förskolan, eftersom förskoletomten inte inrymmer någon angöring eller parkering utöver en 

parkeringsplats förrörelsehindrade. 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Ärende 17. Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom 

investering av nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 

11:3 
Moderaterna och Centerpartier yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras till 

funktionsstödsnämnden för att i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2024-02-01, sända 

ärendet på remiss till organisationer knutna till funktionsstödsförvaltningens brukarråd för att 

inhämta synpunkter och åsikter på BoDakonceptet samt därefter återkomma till 

kommunfullmäktige med ärendet uppdaterat med organisationernas synpunkter. Det är djup 

odemokratiskt och oseriöst att den styrande minoriteten i funktionsstödsnämnden aktivt valde att 

trotsa fullmäktiges beslut hur ansökan ska remitteras. I andra hand yrkade vi att ärendet skulle 

avslås.  

Moderaterna och Centerpartiet förespråkar lagstiftningens ambitioner om möjligheten för 

människor med funktionsnedsättning att leva som andra, genom Socialstyrelsens riktlinjer. Vi kan 

i det ställa oss bakom både beprövade och nya innovativa angreppssätt för att utröna och 

tillgodose individuella behov och kan absolut förstå att konceptet Bo-Da kan fungera väl för vissa 

individer med behov av daglig verksamhet vid sidan av minimerade sociala kontakter och minskat 

stimuli med begränsat miljöombyte. Men att testa daglig verksamhet för någon som har problem 

med att byta miljö och med kontakter är en utmaning i sig. Att välja att hålla sådan verksamhet i 

bostaden, för någon som faktiskt kan uppnå goda levnadsvillkor i boende med andra och deras 

personal, är inte rimligt. Om det då är så att individen egentligen inte bör bo med andra, är det än 

mer orimligt. Avseende Käglinge 11:3 planerar man visserligen för malmöbor som är i behov av 

minskat stimuli och mindre behov av sociala relationer men det är också därför vi ställer oss 

ytterst tveksamma till hur man argumenterar för BoDa överhuvudtaget. Vi har svårt att utifrån 

forskningsresultat och intentionerna i LSS se hur BoDakonceptet kan kombineras med insatsen 

gruppbostad i sitt sociala syfte och bemanningskrav. Vi ser helt enkelt att detta ärende är ett 

ytterligare steg bort från den ursprungliga tanken och ett närmre den nya tidens institutioner. 

Planering för verksamheten framför individen.  

Moderaterna och Centerpartiet vill se ett jämlikt samhälle för medborgare med 

funktionsnedsättning med en framtid av inkludering och delaktighet. Moderaterna och 

Centerpartiet kommer därför inte slentrianmässigt normalisera institutionsliknande former eller 

acceptera att verksamheten formeras utifrån annat än målet med LSS. Vi har således även svårt 

att se varför man återigen går emot Kommunfullmäktiges beslut som att demokratins verktyg 

skulle vara irrelevant och att vissa medborgares intressen skulle kunna ignoreras. Återigen är det 

malmöbor med funktionsnedsättning som inte får djupare utrymme än till den myndighet som 

både prövar och verkställer deras rätt. Det är för oss svårt att se något argument för att en 

Funktionsstödsnämnd, skulle välja att ignorera ett beslut från Kommunfullmäktige som handlar 

om att ge malmöbor med funktionsnedsättning större inflytande och delaktighet. Att faktiskt få 

uttrycka sin mening i en fundamental ideologisk fråga som denna. Rent utav förkastligt.  

Då våra yrkanden ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag 



 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

 

Helena Nanne (M) Anton Sauer (C) John Eklöf (M) 

 

Med instämmande av 

 

Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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17. Ansökan från funktionsstödsnämnden om lokalanskaffning genom 

investering av nybyggnad gällande Käglinge LSS inom fastigheten Käglinge 

11:3 
Daglig verksamhet (enligt LSS 9§10) kan utformas på olika sätt och ska utformas efter 

rättighetbärarens behov och tillförsäkra goda levnadsvillkor; insatsen ska främja jämlikhet och 

bidra till fulldelaktighet i samhällslivet. Lokaliseringen ska enligt Socialstyrelsen stärka 

rättighetsbärarens möjligheter att kunna aktivt delta i samhället; därmed rekommenderas att 

bostad med särskild service och dagligverksamhet inte samlokaliseras för att undvika en 

institutionell prägel. Dagligverksamhet ska, när insatsen beviljats, anpassas så att insatsen är 

tillgänglig förrättighetsbäraren.  

I byggnaden på tomten Käglinge 11:3 föreslås en gruppbostad (enligt LSS 9§9) och daglig 

verksamhet (enligt LSS 9§10) i enlighet med ”BoDa”-konceptet. Gruppbostaden föreslås 

innehålla två ”boendeenheter” med totalt sex lägenheter varav två av dessa är 

evakueringslägenheter. I senaste versionen av Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd 

(SOSFS2002:9) Bostad med särskild service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och 

service till vissa funktionshindrade, LSS ges det allmänna rådet att enbostad med särskild service 

för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade inte bör 

vara belägen i nära anslutning till en annan sådan bostad för att undvika en institutionell miljö. 

Socialstyrelsen är även mycket tydlig i sina rekommendationer att en gruppbostad bör ha tre till 

fem boende (Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS, 2018). SOSFS 2002:9 medger 

dock en acceptans för fler boendeunder förutsättning att de boendes goda levnadsvillkor inte 

åsidosätts. När funktionsstödsnämnden skickade Funktionsstödsprogrammet på remiss var 

brukar- och anhörigorganisationerna tydliga; de vill se att framtidens LSS-boenden byggs enligt 

Socialstyrelsens rekommendationer på tre till fem boende per gruppbostad. 

Vänsterpartiet yrkade därför i första hand att ärendet återremitterades och ”BoDa”-konceptet 

skickades på remiss till de organisationer som är knutna till funktionsstödsförvaltningens 

brukarråd för att inhämta synpunkter på konceptet. I Malmö stad finns inte några enheter enligt 

”BoDa”-konceptet och för att realisera LSS grundprinciper om delaktighet och inflytande 

börrättighetsbärare, genom sina intresseorganisationer, ges möjlighet att inkomma med 

synpunkter på hur och om ”BoDa”-konceptet ska användas i Malmö stad.  

I andra hand yrkade Vänsterpartiet att byggnaden på tomten Käglinge 11:3 skulle byggas som en 

gruppbostad enligt LSS 9§9 med maximalt fem lägenheter utifrån att Västerpartiet driver att LSS 

bostäder ska byggas småskaligt för att värna den lilla gruppens princip. Detta utan 

ställningstagande till hur många av de femlägenheterna som skulle vara evakueringslägenheter. I 

nuläget har Vänsterpartiet haft svårt att få information om hur det på nationell plan byggs 

gruppbostäder med evakueringslägenheter inräknade och vilken effekt denna sorts byggnation 

ger.  

 



När ärendet inte återremitterades yrkade vi avslag på hela ärendet. Då vi inte fick gehör för något 

av våra yrkanden reserverade vi oss. Dessa ställningstaganden har Vänsterpartiet tagit efter att 

noga läst tjänsteskrivelsen, läst forskning samt konsulterat expertis på området. Vänsterpartiet är 

väl insatt i den tilltänkta målgruppens behov, komplexiteten i att genom olika LSS-insatser möta 

dess behov genom kontinuerlig utvärdering och uppföljning, den höga grad av anpassning som är 

nödvändig samt det omfattande arbete som funktionsstödsförvaltningen gjort och dagligen gör 

för att skapa goda levnadsvillkor för den tilltänkta målgruppen. Såsom upplägget på daglig 

verksamhet (enligt LSS 9§10) beskrevs i tjänsteskrivelserna framkom enligt Vänsterpartiet inte 

något som visade på hur integration i samhällslivet eller närmande till arbetsliv och samhällsliv 

främjades av samlokaliseringen eller om den tilltänkta målgruppen önskar detta. Därmed kvarstod 

frågan varför inte de rättighetsbärare som planeras erbjudas boende på Käglinge 11:3 skulle 

kunna uppnå goda levnadsvillkor genom fritid och kulturella aktiviteter som ingår i LSS 9§9 och 

bostaden därmed anpassas efter detta. 

När våra yrkanden avslogs så reserverar vi oss. 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal   



 
   
 

 

Bilaga 17         

          

   

Reservation 
 

Ärende 18 Ansökan tekniska nämnden om objektsgodkännande för projekt 

3411, 8.8 Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder 

om Triangeln 
 

Moderaterna yrkade att ansökan skulle avslås.  

När Malmös centrala delar utvecklas måste fokus vara att skapa en levande stad med 

förutsättning för handel, restauranger och annan besöksnäring att blomstra. Det skulle vara 

åtgärder som skapar möten mellan Malmöbor, nya arbetstillfällen och bättre trygghet genom en 

stad full med människor i rörelse. Det som föreslås i ansökan riskerar att skapa en motsatt 

utveckling med en försvagad handelsgata och därmed en minskad dragningskraft till de mest 

centrala delarna av Malmö. Moderaterna hade istället velat se att sträckan görs till gågata. Det 

hade både stärkt förutsättningarna för näringslivet på platsen och gjort den mer tillgänglig för 

Malmöborna. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

 

Helena Nanne (M) John Eklöf (M) 

 

Med instämmande av 

 

Farishta Sulaiman (M) Tony Rahm (M) 
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Reservation 
 

Ärende 18 Objektsgodkännande för 3411. 8.8 Södra Förstadsgatan, samt 

projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder om Triangeln 
 

Centerpartiet föreslog redan för tre år sedan att biltrafiken skulle minska på Södra Förstadsgatan 

för att skapa bättre förutsättningar för cyklister och fotgängare. Då avslogs vårt förslag med 

hänvisning till att behovet av en separat cykelbana saknades, samt att biltrafiken riskerade att öka 

på kringliggande gator. Det är positivt att Malmös styrande partier nu kommit på bättre tankar. 

En skillnad mot det nuvarande förslaget var dock att Centerpartiet ville att omvandlingen skulle 

göras som ett taktilt projekt, likt det som nu pågår på Davidshalls torg, där man i ett första skede 

provar sig fram temporär utrustning för att hitta den bästa utformningen av gatan innan den 

permanentas. Förutom att det sannolikt hade gett ett bättre slutresultat så hade det kunnat ge 

Malmöborna en attraktiv gågata utan att gatans handlare hade behövt genomleva två år av 

byggstaket. 

Nu har dock ombyggnationen baxats ända hit. Vi ser ingen anledning att försena det ytterligare. 

För att värna Malmös småföretagare och undvika den berättigade kritik som riktats mot 

byggplaneringen på bland annat Limhamn, Erikslust och i Slottstaden ville vi att företagarna längs 

gatan skulle få en mer aktiv del i byggplaneringen. Vi yrkade att det i det fortsatta arbetet skulle 

inrättas en företagssamordnare med uppgift att tillsammans med det lokala näringslivet verka för 

att göra byggtiden så smärtfri som möjligt för dessa. Då vårt yrkande inte vann majoritetens 

gillande reserverar vi oss mot beslutet 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07  

Anton Sauer 
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Reservation 
 

STK-2024-361 Ansökan tekniska nämnden om objektsgodkännande för projekt 

3411,8.8 Södra Förstadsgatan, samt projekt 9475, Södra Förstadsgatan söder 

om Triangeln 
 

Sverigedemokraterna motsätter sig ombyggnaden av Södra Förstadsgatan där vi tydligt ser hur det 

förvårar för dels boende att angöra i närheten till sina bostäder, dels hur det blir mer komplicerat 

för olika yrkesgrupper att utföra sitt arbete. Samtidigt har det heller inte tagits någon som helst 

hänsyn till näringsidkarnas åsikter. 

Den planerade cykelleden i mitten utav Södra Förstadsgatan befarar vi kan bli en säkerhetsrisk, 

särskilt för de som korsar cykelbanan. Med anledning av detta yrkade vi avslag på ärendet. Då 

vårt yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet. 

 

 

 

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

 

Magnus Olsson 

Anders Olin 

 

Med instämmande av 

Rickard Åhman Persson 

Anders Pripp 
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Reservation 

21. Hyresavtal för nya lokaler till Hjälpmedelscentrum
Kommunal verksamhet har ofta speciella behov och förutsättningar vad gäller lokalplanering men

lokaler på hyresmarknaden har hyressättning enligt marknadsprinciper. Fastighetsägare kan

således begära mycket höga hyreshöjningar, något som såväl Malmö stad som

funktionsstödsnämnden har erfarit. Framtida omförhandlingar av hyreskontrakt för kommunens

verksamheter riskerar därför att ge stora kostnadsökningar när en verksamhet ställs vid en

omförhandling inför valet att stanna kvar och betala, eller flytta. Vänsterpartiet anser därför att

kommunal verksamhet i normalfallet skall bedrivas i lokaler som kommunen äger. I

lokalbeslutsunderlaget framkommer att befintliga lokaler för Hjälpmedelscentrum inte är

tillräckliga, det finns ingen möjlighet att effektivisera inom funktionsstödsförvaltningens

lokalbestånd och det finns ingen lämplig lokal inom Malmö stadsbefintliga bestånd. Kalkylerna

gällande att bygga och förvalta i egen regi en ny byggnad tar överhuvudtaget inte höjd för de

senaste årens hyreshöjningar eller den historikfunktionsstödsnämnden har med externa

hyresvärdars lyckade försök att chockhöja hyror förförvaltningens verksamheter. Vänsterpartiet

yrkade således att uppdra åt funktionsstödsförvaltningen att genom Stadsfastigheter uppföra och

förvalta i egen regi en ny byggnad i vilken Hjälpmedelcentrumsframtida verksamhet bedrivs. När

vårt yrkande inte bifölls reserverade vi oss

Kommunstyrelsen 2024-05-07 

Emma-Lina Johansson 

Anders Skans 

Med instämmande av 

Tobias Petersson 

Sadiye Altundal 
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